
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT DE DATA 11 DE MARÇ DE 2015. 
 
Lloc de la sessió:   Sala d’Actes de la Casa Consistorial 
Caràcter de la sessió:   Ordinària 
Data:    11 de març de 2015 
Hora de començament:            20:00 hores 
Hora d’acabament:              21:00 hores 
Presents:                           Montserrat Rosselló Nicolau (President, Partit Popular) 
                                                    Catalina Galmés Rosselló (Partit Popular) 
    Gregorio Bauzà Sastre (Partit Popular) 
    Francisca Bauzà Garí (Partit Popular) 
    Jaime Català Rosselló (Partit Popular) 

Sebastià Mesquida Bauzà (Lliga Regionalista)   
    Catalina Maria Bover Nicolau (Coalició + Vilafranca) 
    Josep Sansó Rosselló (Coalició + Vilafranca) 
    Magdalena Sastre Mascaró (Coalició + Vilafranca) 
    Jaume Jaume Roig (Coalició + Vilafranca) 

Anna Sastre Bauzà (Coalició + Vilafranca) 
   

Secretari interventor:    Magdalena Sastre Nicolau 
 
Hi ha quòrum legal. 
 
ORDRE DEL DIA: 
 
1.    Aprovació de l’acta de la sessió anterior. 
2.    Aprovació inicial expedient depuració saldos exercicis tancats. 
3.    Aprovació inicial Pressupost 2015 
4.    Declaració institucional  del 8 de març, Dia Internacional de la Dona. 
5.    Moció suspensió aplicació Llei suport a l’emprenedor 
6.    Resolucions, informacions i correspondència. 
7.    Precs i preguntes. 

1.    APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR. 

Es sotmet a la consideració dels regidors l’acta del ple de dia 16 de desembre de 2014. 
 
La sra. Catalina Bover manifesta que votaran en contra de l’acta pel mateix motiu de sempre, encara que troben que la 
descripció dels fets és més rigorosa que anteriorment, però que és necessari que se registrin els plenaris. 
 
Seguidament, l’acta és aprovada per 6 vots a favor de Montserrat Rosselló, Catalina Galmés, Francisca Bauzà, 
Gregorio Bauzà, Jaime Català (Partit Popular) i Sebastià Mesquida (Lliga Regionalista) i 4 en contra de Catalina 
Bover, Josep Sansó, Magdalena Sastre i Jaume Jaume (Coalició Més Vilafranca). 
 
En aquest moment s’incorpora a la sessió la sra. Anna Sastre. 
 
 
2. APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DEPURACIÓ SALDOS EXERCICIS TANCATS. 

El sr. Batle explica la següent proposta: 
 
“Atesa la necessitat de tramitació de procediment de baixa d’obligacions i drets reconeguts en el sentit de procedir a 
una depuració de saldos d’obligacions reconegudes pendents de pagament i saldos de dubtós cobrament 
corresponents als exercicis 2005 a 2013, així com devolucions d’ingressos pendents d’exercicis anteriors. 
 
Atès el decret de Batlia de data 18 de febrer de 2015 d’inici d’expedient col·lectiu de baixa d’obligacions 
reconegudes pendents de pagament i de drets reconeguts pendents de cobrament procedents d’exercicis tancats, 
així com de baixa de devolucions d’ingressos pendents d’exercicis anteriors. 
 
I vist l’informe emès per la Secretaria Intervenció d’aquest Ajuntament, en el qual de manera justificada s’indica la 
necessitat que el Ple de la Corporació aprovi l’expedient col·lectiu de baixa d’obligacions reconegudes pendents de 



pagament procedents dels exercicis tancats 2005 a 2013 per les causes exposades per import de 27.519,66 € així 
com de drets reconeguts pendents de cobrament procedents dels exercicis tancats 2005 a 2013 per les causes 
exposades per import de 51.250,22 € i de devolucions d’ingressos pendents d’exercicis anteriors per import de 
5.678,48 €. 
 
Així mateix, es tracta de donar de baixa de la comptabilitat l’operació de tresoreria que tenia l’ajuntament concertada 
amb la Banca March ja que està cancel·lada. 
 
Per tot això, aquesta Batlia amb el dictamen favorable de la Comissió Informativa de dia 5 de març, proposa al Ple 
que acordi l’aprovació de l’expedient indicat. 
 
Passat el punt a votació, la Corporació per 6 vots a favor de Montserrat Rosselló, Catalina Galmés, Francisca Bauzà, 
Gregorio Bauzà, Jaime Català (Partit Popular) i Sebastià Mesquida (Lliga Regionalista) i 5 en contra de Catalina 
Bover, Josep Sansó, Magdalena Sastre, Jaume Jaume i Anna Sastre (Coalició Més Vilafranca) acorda el següent: 
 
“1. Aprovar expedient col·lectiu de baixa d’obligacions reconegudes pendents de pagament així com de drets 
reconeguts pendents de cobrament procedents d’exercicis tancats i de devolucions d’ingressos, en el següent sentit:  
 
a) Obligacions reconegudes pendents de pagament procedents de factures emeses: 
 

Any Partida Creditor   Import motiu 

2005 43262904 Publigraf 
Panels i lones 

2.226,04 duplicada 

2007 92048902 Grup UM 
Dotació 2007 

205,00 Desaparició 
grup 

2008 91248902 Grup UM 
Dotació 2008 

205,00 Desaparició 
grup 

2009 45460901 Melchor Mascaró S.A 
Obra camí porreres 

0,37 resta 

2009 91248902 Grup UM 
Dotació 2009 

205,00 Desaparició 
grup 

2010 321021300 Orfeo Balears 
Revisió extintors 

206,28 duplicada 

2010 321022000 Grafiques Muntaner 
Fulletons escoleta 

243,54 duplicada 

2010 321022699 Portell Barceló, Bartolome 
Inauguració escoleta 

112,32 duplicada 

2010 324223120 Creditors diversos 
Practiques escola estiu 

100,00 duplicada 

2010 330021300 General Músic 
revisió equip so 

35,40 duplicada 

2010 330022000 Papereria muntaner 
material oficines 

33,87 duplicada 

2010 330163200 Melchor Mascaró S.A 
liquidació Rectoria 

194,74 resta 

2010 342262200 Melchor Mascaró S.A 
7ª certf. Pavelló 

0,05 resta 

2010 454060901 Melchor Mascaró S.A 
dif IVA arreglo camins 

944,17 baixa 

2010 912048900 Creditors diversos 
Dotació 2010 

205,00 Desaparició 
grup 

2011 151022706 Portal Forà 
Còpies plànols 

670,37 pagada 

2011 159074900 FITA 2020 
subvenció capital 

500,00 resta 

2011 169074900 FITA 2020 
subvenció capital 

550,00 resta 

2011 179074900 FITA 2020 
subvenció capital 

396,04 resta 

2011 329074900 FITA 2020 
subvenció capital 

916,86 resta 

2011 339074900 FITA 2020 
subvenció capital 

850,00 resta 



2011 349074900 FITA 2020 
subvenció capital 

3.033,83 resta 

2011 920974900 FITA 2020 
subvenció capital 

1.232,77 resta 

2012 13421400 Inspecció vehicles 
ITV 2253CL 

0,01 resta 

2012 17121000 Barceló Morlà Antoni 
Poda arbres 

2.722,50 duplicada 

2012 338422699 Vadell Cubell, Fca 
Cicle rondalles la Beata 

0,05 resta 

2012 43122699 Gari Ferriol, Pere 
berenars fira 

0,20 resta 

2013 16222699 Gari Barceló S.L 
Altres despeses diverses 

3.347,95 duplicada 

2013 91222601 Gari Barceló S.L 
sopars diversos 

  360,00 duplicada 

2013 94346300 Mancomunitat Pla de Mallorca 
quotes 

8.022,30 duplicada 

 
 
b) Drets reconeguts pendents de cobrament procedents de càrrecs de valors efectuats: 
 

Any Partida Deutor Concepte Saldo dret 
Drets a 
anul·lar 

Motiu 

2006 11300 ATIB càrrecs 2006 40,10 40,10 baixes recaptació 
2006 45050 CAIB- Ibsalut ingressos PAC- corrent 3.310,22 3.310,22 ingressat a corrent 
2006 45050 CAIB- Ibsalut ingressos PAC- benzina 374,17 374,17 ingressat a corrent 
2006 46100 CIM Subvenció Enjoving 2006 1.957,75 1.957,75 anul·lada 
2006 76105 CIM Subvenció Qjove 2006 2.439,41 2.439,41 anul·lada 
2007 11300 ATIB càrrecs 2007 14,52 14,52 baixes recaptació 
2007 29000 Yolanda Gomis Exp. Obres 1.023,38 1.023,38 Anul·lada part obra 
2007 75008 CAIB Subvenció NNSS 18.848,62 18.848,62 Anul·lada 
2007 76103 CIM Subv. Projecte Tanatori 1.407,17 1.407,17 Anul·lada 
2007 76107 CIM Subv. Projecte c/ M. Bauzà 2.165,40 2.165,40 resta 
2008 11300 ATIB càrrecs 2008 190,69 190,69 baixes recaptació 
2008 11500 ATIB càrrecs 2008 1.004,74 1.004,74 baixes recaptació 
2008 46100 CIM Subv. Circuit música jove 1.769,56 1.769,56 anul·lada 
2009 13000 ATIB càrrecs 2009 449,36 449,36 baixes recaptació 
2009 45050 SOIB Subv. Escola estiu 2009 27,81 27,81 resta 
2009 46100 CIM Subv. Activitats culturals 302,50 302,50 resta 
2009 46100 CIM Subv. Dinamització turística 1.666,67 1.666,67 Anul·lada  
2009 46100 CIM Subv. Actuacions musicals 3.025,00 3.025,00 Anul·lada 
2009 46100 CIM Subv. Dinamitzador Qjove 45,90 45,90 resta 
2009 46100 CIM Subv. Contracte informador PIJ 145,58 145,58 resta 
2009 55000 Jordà Bauzà, O. Cànon 2009 2.920,32 2.920,32 anul·lada 
2010 13000 ATIB càrrecs 2010 697,30 697,30 baixes recaptació 
2010 76103 CIM Subv. Xarxa aigua 0,01 0,01 resta 
2011 45002 SOIB Subv. Manteniment espais públics 177,29 177,29 resta 
2011 55000 Jordà Bauzà, O. Cànon 2011 3.007,93 3.007,93 anul·lada 
2011 75006 CAIB Subv. Equipament urbà 4.155,48 4.155,48 resta 
2011 75030 CAIB Subv, escoleta 83,34 83,34 resta 

 
c) Devolucions d’ingressos d’exercicis anteriors: 



 
Devolucions IBI      143,41 
Devolucions ITVM     122,23 
Devolucions any 1993  4.779,14 
Devolucions recàrrecs         6,14 
Devolució INEM 1998     627,56 
 
2. Aprovar la baixa comptable de l’operació de tresoreria reflectida al llibre Major de comptes, als comptes 52200 i 
17000, vist que el deute està cancel·lat totalment del mes de juny de 2014. 
 
3. Ordenar als serveis administratius la realització de les corresponents modificacions a la comptabilitat municipal” 
 

3. APROVACIÓ INICIAL PRESSUPOST 2015 

El sr. Batle explica la següent proposta: 
 
“Vist l’article 5 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, el qual disposa que les entitats locals elaboraran i aprovaran 
anualment un pressupost general. 
 
Vist el projecte de Pressupost de l’exercici 2015, que inclou el Pressupost de l’Ajuntament, el Pressupost de 
l’empresa municipal “Fita 2020, s.l.u.” i el Pressupost consolidat, tot acompanyat de la documentació annexa i 
complementària a la qual fa referència l’article 168 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals aprovat 
per Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.  
 
Per tot això, aquesta Batlia amb el dictamen favorable de la Comissió Informativa de dia 5 de març, proposa al Ple 
que aprovi el pressupost per a 2015. 
 
Obert el debat, el sr. Batle explica que el pressupost per a 2015 continua amb les mateixes línies que el de 2014 i 
que les principals diferències són: 

- Augment de la partida de policia ja que s’ha incorporat un nou efectiu 
- Inversió al pavelló per reforçar la sala de gimnàs 
- Inversió per llevar les barreres arquitectòniques de la piscina. 
- Inversió per tomar la construcció i fer trispol a la porció de terreny del carrer de Ses parres que se va 

comprar l’any passat. 
 
La Sra. Catalina Bover diu que són uns pressupost pocs participatius, que com a oposició els hagués agradat 
participar i donar aportacions per fer millores, que és molt igual al de l’any passat i que s’hauria d’intentar 
pressupostar o definir una campanya de reciclatge per poder reduir les tarifes del fems, com s’ha fet a Sant Llorenç, 
que paguen la meitat que aquí. 
 
El sr. Batle li contesta que Sant Llorenç té costa, és a dir, que és un lloc on recapten durant tot l’any però només 
generen fems durant tres mesos i per això paguen menys del tractament. 
 
Demana la sra. Catalina Bover per la subvenció de Mallorca Rural que no hi era l’any passat, contestant el sr. Batle 
que és una subvenció pels aires condicionats de la biblioteca i per l’eliminació de barreres arquitectòniques. 
 
També demana la sra. Catalina Bover si hi ha cap subvenció del Consell, que li han comentat que n’hi torna haver 
enguany, contestant el sr. Batle que a ell també li han dit, però encara no han surtit. 
 
La sra. Catalina Bover demana quins terrenys s’han de comprar perquè ha vist una partida amb aquest concepte, 
contestant la Secretaria que és un error de nom de la partida, que enlloc d’Adquisició de terrenys” hauria de dir 
“Inversió en terrenys” 
 
Continua la sra. Catalina Bover demanant quins camins se tenen previst arreglar, contestant el sr. Batle que se van 
arreglant els camins que ho necessiten. 
 
La sra. Catalina Bover vol que consti la possibilitat de parlar amb la cooperativa Som energia, que és una 
cooperativa de consum d’energia verda sense ànim de lucre i que l’ajuntament se faci soci de la mateixa, que creu 
que la quota és de 100 euros. Així se donaria força a una cooperativa i se llevaria un client a Endesa. Aquesta 
cooperativa són un grup innovador amb matèria d’energia neta, que és molt necessari. 
 



També demana la sra. Catalina Bover que hi hagi una contenció de despesa en festes perquè no hi ha perquè siguin 
tan cares. Que sap que el pressupost és una previsió, però no té res a veure amb lo que realment se gasta. 
 
Finalment, passat el punt a votació, la Corporació per 6 vots a favor de Montserrat Rosselló, Catalina Galmés, 
Francisca Bauzà, Gregorio Bauzà, Jaime Català (Partit Popular) i Sebastià Mesquida (Lliga Regionalista) i 5 en 
contra de Catalina Bover, Josep Sansó, Magdalena Sastre, Jaume Jaume i Anna Sastre (Coalició Més Vilafranca) 
adopta els següents ACORDS: 
 
“1. Aprovar inicialment el Pressupost de l’Ajuntament de Vilafranca de Bonany de l’exercici 2015, comprenent el 
pressupost del propi Ajuntament, de l’empresa municipal “Fita 2020, s.l.u.” i el corresponent pressupost Consolidat, 
així com la Plantilla de Personal annexa. 
 
2. Publicar el present anunci al Butlletí Oficial de les Illes Balears, i sotmetre l’expedient a exposició pública durant 
un període de quinze dies  per tal que els interessats puguin examinar-lo i presentar les reclamacions que considerin 
pertinents davant el Ple. Si en el mencionat termini no es presenten reclamacions, el Pressupost es considerarà 
definitivament aprovat”. 
 

4. DECLARACIÓ INSTITUCIONAL  DEL 8 DE MARÇ, DIA INTERNACIONAL DE LA DONA. 

La sra. Catalina Galmes llegeix la declaració remesa per l’Institut Balear de la Dona: 
 
“Declaració institucional del 8 de març, Dia Internacional de la Dona 
 
El 2015, el Dia Internacional de la Dona, que es commemora el 8 de març a tot el món, posarà en relleu la 
Declaració i Plataforma d’Acció de Beijing, un full de ruta històric, subscrit per 189 governs fa vint anys, que va 
establir l’agenda per a la materialització dels drets de les dones. Si bé els assoliments han estat molts des de 
llavors, les bretxes que encara persisteixen són nombroses i profundes. 
Aquest és el moment de defensar les conquestes de les dones, reconèixer desafiaments i posar més atenció als 
drets de les dones i a la igualtat de gènere, per motivar totes les persones a fer la part que els correspongui. La 
Plataforma d’Acció de Beijing s’enfoca en dotze esferes d’especial preocupació, i imagina un món en el qual totes 
les dones i les nines puguin exercir les seves opcions, com ara participar en la política, educar-se, obtenir un ingrés, 
i viure en societats lliures de violència i discriminació. 
La Plataforma d’Acció de Beijing assenyala les esferes, els àmbits crítics, que els governs, les Nacions Unides i els 
grups de la societat civil han d’assumir per fer dels drets humans de les minories una realitat: la dona i la pobresa, 
l’accés desigual a l’educació, la falta d’accés i l’accés desigual als sistemes de salut, la violència contra la dona, els 
diversos aspectes de la vulnerabilitat de la dona en els conflictes armats, la desigualtat en les estructures 
econòmiques, la desigualtat en el poder i la presa de decisions, la manca de mecanismes institucionals diversos per 
millorar l’avenç de la dona, la falta de respecte i la protecció inadequada quant als drets humans, la 
subrepresentació de la dona en els mitjans de comunicació, la desigualtat en la gestió dels recursos naturals i en la 
protecció del medi ambient i, finalment, la discriminació i la violació de les nines. 
El Dia Internacional de la Dona va sorgir de l’activitat dels moviments obrers a finals del segle XX a l’Amèrica del 
Nord i Europa. Des de llavors, el Dia Internacional de la Dona ha adquirit una dimensió global per a les dones dels 
països desenvolupats i en desenvolupament. El creixent moviment internacional de les dones ha ajudat que la 
commemoració ofereixi l’oportunitat d’incrementar el suport dels drets i la participació de les dones en les esferes 
política i econòmica. 
El Dia Internacional de la Dona ha passat a ser un moment de reflexió sobre els progressos assolits, una crida al 
canvi, i una celebració dels actes de valor i determinació de dones corrents que han tingut un paper extraordinari en 
la història dels seus països i les seves comunitats. 
El lema d’enguany, << Igualtat per a les dones: progrés per a tothom >>, subratlla que la igualtat de gènere, 
l’apoderament de les dones, el respecte total dels drets humans de les dones i l’eradicació de la pobresa són 
essencials per al desenvolupament econòmic i social. També destaca el paper clau de les dones com a agents del 
desenvolupament. 
“Els països en els quals hi ha més igualtat de gènere experimenten més creixement econòmic. Les empreses que 
compten amb més líders dones aconsegueixen més bons rendiments. Els acords de pau que inclouen les donen són 
més duradors. Els parlaments en els qualis hi ha més dones aproven lleis sobre qüestions socials clau com la salut, 
l’educació, la lluita contra la discriminació i la manutenció dels infants. Les proves no deixen lloc a dubtes: la igualtat 
de la dona suposa progressos per a tots.” (Ban Ki-moon, secretari general de l’ONU) 
 
La Corporació, per unanimitat,  se dona per assabentada i s’adhereix a la Declaració. 

 



5. MOCIÓ SUSPENSIÓ APLICACIÓ LLEI SUPORT A L’EMPRENEDOR 

El sr. Batle explica que hi ha dues mocions que es refereixen al mateix tema, una presentada pel Grup popular i 
l’altre pel grup Coalició més Vilafranca: 
 
“MOCIÓ PARTIT POPULAR 
 
L’entrada en vigor de la Llei de Suport a l’Emprenedor promoguda pel Govern de l’Estat estableix una sèrie de 
obligacions noves pels clubs esportius, entre els que es troben els de les Illes Balears, com donar d’alta en el règim 
a la seguretat social als seus monitors i col·laboradors. 
Davant aquestes exigències s’ha de tenir en compte que la majoria del personal dels clubs de les Illes realitzen 
labors de forma voluntària a vanvi d’una dotació económica més be simbólica, o d’ajudes per desplaçaments. 
No es posa en dubte el cumpliment necessari de la Llei, però els clubs i federacions esportives de caràcter regional 
realitzen una funció social a la nostra Comunitat Autònoma, pel que es considera inapropiat tratar-los com si 
duguessin a terme una activitat econòmica. 
El Govern de les Illes Balears, des del començament de la legislatura, ha demostrat el seu compromís amb l’esport i 
amb els esportistes de les Illes i s’està tramitant el porjecte de Llei de Mecenatge Esportiu per posar en marxa un 
conjunt integrat de mesures perque els esportistes i clubs tenguin a més de les ajudes públiques, altres ajudes que 
provenguin del sector privat.  
Es per tot això que es proposa l’adopció del següent ACORDS: 
 

1- Instar al Govern de l’Estat a que suspengui l’aplicació de la Llei de Suport de l’Emprenedor als clubs 
esportius de les Illes Balears fins que es trobi una solució justa que no perjudiqui als esmentats clubs. 
 

2- Instar al Govern de l’Estat a valorar altres possibilitats en l’aplicació de la Llei de Suport a l’Emprenedor, ja 
sigui mitjançant un règim especial o mitjançant una llei de mecenatge a nivell nacional, que complementi la 
que actualment s’està tramitant a les Illes Balears.” 

 
“MOCIÓ COALICIÓ MÉS VILAFRANCA 
 
El 30 de juliol de l’any passat el Consell Superior de l’esport va emetre el resultat de l’estudi que dóna compliment al 
mandat de la disposició addicional setzena de la <<Llei 14/2013, de suport als emprenedors i la seva 
internacionalització>>, en relació a la naturalesa jurídica i l’enquadrament en el camps d’aplicació de la Seguretat 
Social de l’activitat desenvolupada pels clubs i les entitats esportives sense ànim de lucre. 
De l’esmentat estudi d’estaca la consideració del caràcter laboral de les relacions entre els clubs i les entitats 
esportives i les persones que presenten serveis retribuïts i, per tatn, la naturalesa dels imports percebuts, 
independentment de la quantia. La proposta que realitza l’estudi és la regularització de les parts mitjançant el 
contracte a temps parcial. Només de manera excepcional es contempla la concurrència de relacions de voluntariat i, 
per tant, la no consideració de salari de les quantitats percebudes. 
La realitat, en canvi, és que el sistema esportiu balears se sustenta en gran part en l’esport de base, fillets i filletes 
que realitzen activitats esportives en horari no lectiu. El paper els entrenadors, delegats i monitors dels equips no 
professionals és transcendental per a la supervivència de l’esport no professional, en la mesura que la seva 
dedicació és en gran part altruista i desinteressada. 
La majoria dels clubs esportius de les Illes poden cada dia obrir les portes i apropar l’esport a la ciutadania perquè 
compten amb la col·laboració desinteressada de molts voluntaris i voluntàries, que de manera altruista i amb grans 
dosis d’il·lusió i passió per l’esport fan possible que centenars de fillets i filletes puguin entrenar. Els recursos 
d’aquests clubs solen ser bastants modestos i els retribucions del personal que col·labora es redueixen,en la majoria 
de vegades, a una aportació per a cobrir les despeses necessàries per realitzar l’activitat. Alguns estudis demostren 
que el nostre sistema esportiu es basa en un 70% amb el treball voluntari i un 30% amb el treball professional. 
La legislació actual entén el voluntariat com una relació simplement laboral, amb tot el que això implica d’alt cost 
administratiu, econòmic i burocràtic. A la Unió Europea, en canvi, s’estan implantant altres models, com l’anomenat 
“Pocket Money”, que permeten obtenir una remuneració simbòlica a qui dedica una part del seu temps a la formació 
d’esportistes amateus. En aquest sentit creiem que s’hauria de treballar per adaptar i millorar la regulació d’aquest 
col·lectiu a partir dels nous models europeus, que reconeixen l’important paper del voluntariat i l’incentiven amb 
beneficis fiscals i de simplificació administrativa. 
L’aplicació imminent de les mesures de regularització implantades pel Govern de l’Estat generen greus perjudicis a 
la xarxa de clubs esportius, i fins i tot posen en perill la seva supervivència en molts casos. Entre d’altres perjudicis 
comportarà incrementar les despeses derivades de la pràctica esportiva de base gairebé en un 50%; eliminar de cop 
la important funció social d’interès general que exerceixen els clubs de base –el que inevitablement conduirà a la 



desaparició de molts d’ells- o, en el millor dels casos, els abocarà a l’empobriment. L’efecte immediat de toto això 
serà l’augment de la desigualtat d’oportunitats en matèria esportiva, que limitarà i vetarà una part important de la 
població a no poder exercir el seu dret a l’esport en condicions d’igualtat per motius de renda. 
En definitiva, les conseqüències que es deriven del mandat de la disposició addicional setzena de la <<Llei 14/2013 
de suport als emprenedors i la seva internacionalització>>, són molt negatives per al nostre sistema esportiu i, 
concretament, per a l’esport de base i per als nostres joves, per la qual cosa la coalició Més Vilafranca fa les 
següents propostes de resolució: 
 
PRIMERA. L’Ajuntament de Vilafranca de Bonany insta al Govern de les Illes Balears que exigesqui al Govern de 
l’Estat a suspendre les mesures contemplades en l’estudi derivat de la disposició addicional setzena de la Llei 
14/2013 de suport als emprenedors i la seva internacionalització en especial la que es refereix a la regularització via 
contracte parcial dels entrenadors i monitors dels equips no professionals, i a crear un règim especial iespecífic que 
s’adeqüi a la realitat esportiva. 
SEGONA. L’Ajuntament de Vilafranca de Bonany insta al Govern de les Illes Balears que exigesqui el Govern de 
l’Estat a aturar de forma immediata les inspeccions a l’esport base per al compliment a la disposició addicional 
dotzena i les mesures incloses en l’estudi del Consell Superior de l’esport (que havien de començar l’1 de novembre 
de 2014), i de les que es podrien derivar sancions socialment injustes i econòmicament inassumibles. 
TERCERA. L’Ajuntament de Vilafranca de Bonany insta al Govern de les Illes Balears que exigesqui el Govern de 
l’Estat a estudiar i proposar diverses alternatives per a regular convenientment i d’acord amb la legalitat vigent en 
l’àmbit laboral i les peculiaritats de cada modalitat esportiva, les activitats remunerades que es realitzen en el si dels 
clubs i entitats esportives. Alhora s’insta també al Govern a crear un model de voluntariat, com per exemple el 
“pocket money” establert a la Unió Europea, amb l’objectiu de reconèixer la figura del voluntari i regularitzar la seva 
activitat en l’àmbit de la formació esportiva, a través dels clubs sense ànim de lucre. 
QUARTA. L’Ajuntament de Vilafranca de Bonany insta el Govern de les Illes Balears a impulsar un Pla de Suport 
Econòmic, Tècnic i Formatiu a l’Esport Base on hi hagi implicat tant el Consell Superior d’Esports i les comunitats 
autonòmiques, com les Federacions Esportives Nacionals i Autonòmiques i el teixit associatiu del sector.” 
 
Passat el punt a votació, la Corporació per unanimitat aprova les dues mocions. 

5.    RESOLUCIONS, INFORMACIONS I CORRESPONDÈNCIA. 

La secretaria interventora dóna compte al Ple dels decrets 187/2014 a 32/2015, compresos entre les dates 18 de 
desembre de 2014 i 10 de març de 2015. 
 
Seguidament, dóna compte al Ple del següent decret de data 24 de febrer de 2015 d’aprovació de la liquidació del 
pressupost de l’Ajuntament de Vilafranca de Bonany corresponent a l’exercici 2014:   
 
“Decret 22/2015  Assumpte: Aprovació de la liquidació del Pressupost corresponent a l’exercici 2014 
Atès l’expedient instruït per la intervenció municipal de la liquidació del pressupost per a 2014, he resolt: 
Primer. Aprovar la liquidació del pressupost que consta dels següents documents: 
 - Estat de liquidació del pressupost de despeses i del pressupost d’ingressos. 
 - Drets pendents de cobrament i pagament pendents de pagament a 31-12-12 
 - Resultat pressupostari de l’exercici. 
 - Els romanents de crèdit. 
 - El romanent de tresoreria, amb el següent resultat: 
1.(+) FONS LÍQUIDS TRESORERIA A FINALS EXERCICI                                    201.253,34 
2.(+)DRETS PENDENTS DE COBRAMENT                  997.224,71 
+ Del pressupost corrent                                                          706.025,90 
+ De pressupostos tancats                                              290.823,41 
+ D'altres operacions no pressupostàries       375,40 
- Cobraments realitzats pendents aplicació definitiva                                     0,00 
3.(-) OBLIGACIONS PENDENTS DE PAGAMENT                    32..791,88 
+ Del pressupost corrent                                                 46.893,09 
+ De pressupostos tancats                                         27.519,66 
+ D'operacions no pressupostàries                                                          -56.642,21 
- Pagaments realitzats pendents aplicació definitiva                                         -15.021,34 
I. ROMANENT DE TRESORERIA TOTAL (1+2-3)                                             1.165.686,17 
II. SALDOS DE DUBTÓS COBRAMENT              50.846,31 



III. EXCÉS DE FINANÇAMENT AFECTAT              31.575,27 
IV. ROMANENT DE TRESORERIA PER DESPESES GENERALS                   1.083.264,59 
 
Segon. Que es doni compte al Ple en la primera sessió ordinària que celebri. 
 

6.    PRECS I PREGUNTES. 

El sr. Sebastià Mesquida informa a la Corporació de que hi ha dos joves, estudiants d’un mòdul de formació 
esportiva, que vénen a fer les practiques al Poliesportiu municipal i que n’Andreu serà el seu tutor: ell justificarà les 
practiques i l’ajuntament les validarà. 
 
La sra. Magdalena Sastre manifesta que han vist que està apuntalada la sala del gimnàs del Poliesportiu i demana 
el motiu. 
 
El sr. Josep Sansó demana també si, quan se va fer el projecte del pavelló, hi figuraven les pistes de pàdel perquè 
se podrien demanar responsabilitats a l’arquitecte redactor del projecte 
 
El sr. Batle contesta que al projecte no hi figura cap pista de pàdel damunt el pavelló i que s’ha hagut de fer un 
projecte de reforç de l’estructura del gimnàs a causa de que, quan se va demanar un certificat de si podia fer-se la 
segona pista de pàdel, el tècnic de l’Ajuntament va anar a fer una inspecció i va trobar que havia de venir un 
arquitecte i aquest mos va dir que no se podia fer la segona pista de pàdel sinó se reforçava l’estructura. 
 
El sr. Josep Sansó demana si han comunicat res a l’ajuntament sobre la moció aprovada pel ple del rebuig de la 
línia d’alta tensió, a lo que el batle li contesta se va enviar l’acord adoptat i que no s’ha sabut res més. 
 
La sra. Catalina Bover demana una explicació de l’exposició al públic de les Normes subsidiàries, contestant la 
Secretaria que lo que s’ha exposat al públic durant 45 dies és l’Estudi d’impacte ambiental de les Normes, igual que 
s’ha enviat a tots els organismes competents amb la matèria i que lo que s’ha de fer ara és dur a Ple l’aprovació 
inicial de les Normes i de l’Estudi d’impacte ambiental i tornar-se a exposar al públic. 
 
La sra. Catalina Bover comenta que li pareix interessant l’escrit que se li ha entregat de la PYME 
 
I no havent més assumptes que tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió de la qual, com a secretaria interventora, estenc 
la present acta. 
 
La secretaria interventora actal                                                               El batle 
 
 
Magdalena Sastre Nicolau                                                      Montserrat Rosselló Nicolau 
 


